
 

 

Protokol fra menighedsrådsmøde i Nathanaels sogn   
tirsdag d. 20. juni 2024 kl. 18.00 til kl. 21.00 i Sognegården.   
 
Til stede: Se Bilag  

Afbud: Thomas Olsson 
Uden afbud: Marianne Winterbjerg 
Personalerepræsentant: Bolette Foged 
Referent:   Nina Lunde Clausen 
Møde start: 18.00  Møde slut:  

 
Pkt.  Notat/Beslutning 

1 Godkendelse af dagsorden Godkendt 

2 Godkendelse af protokol. Punkt 10.5 Omkring Børnerytmik, Anne Grethe 
ønsker tilføjet at Thomas ikke samarbejder med 
Menighedsrådet.  
Dennis mener at det er i orden at Thomas ordner 
den slag i mindelighed med den ansvarlige for 
børnerytmik. 
Anne Grethe mener ikke at det er i orden ifølge 
MR-loven at den slags aftales uden om MR, samt 
at Thomas end ikke orienterede MR om 
flytningen, før Anne Grethe spørger ind til det. 

3 Drøftelse af Børnerytmik – hvilken dag skal 
vi tilbyde i fremtiden? 

Kan det blive flyttet til lørdag formiddag, hvis det 
er mere hensigtsmæssigt for korleder og 
deltagerne.   Der kan både være for og i mod, 
denne ændring.   
Vi kontakter Melissa og få hende til at tale med 
forældrene og få en vurdering af om det er en god 
ide.  
Efter Mødet (24-06-2024) har Anne Grethe haft 
kontaktet Melissa pr. mail og svaret fra Mellissa er 
at hun gerne vil beholde torsdage, da hun mener 
at rytmik hurtigt kan blive nedprioriteret, hvis det 
ligger om lørdagen.  

4 Drøftelse af Biskoppens brev til MR af 
28.maj 2024 sendt til MR postkasse V/ 
Dennis Rasmussen 

Ønsker Ikke punktet behandlet som lukket punkt.  
Anne Grethe mener at hun løbende har 
informeret om de møder der har været afholdt 
hos Biskoppen.  Mødet den 18/3 har der ikke 
været orienteret om, da hun afventede referatet, 
det kom så sent at det ikke kunne komme på 
mødet i april.  



 

 

Tine mener ikke at Biskoppen har ret til at blande 
sig i hvem der er formand i MR.  Der burde klages 
til ministeriet. 
Anne Grethe: Hvem har mon orienteret biskoppen 
om at Ellen deltog på Orienteringsmødet?    
Anne Grethe mener ikke at det er korrekt at Ellen 
fik for meget taletid, vi var færdige før tid og ALLE 
fik lov til at sige det de havde på hjertet.   
Bente: Min oplevelse var at Ellen fik meget taletid. 
Hvornår er der orienteret om møder hos 
Biskoppen? 
Tine: Alle skal have taletid, så længe de opfører sig 
ordentligt. 
Dennis:  Formanden mener ikke konklusionerne i 
brevet fra Biskoppen skal følges.  
Nicolai: Mener det er Biskoppen pligt at fører 
tilsyn med MR. Og derfor helt i orden. 
Anne Grethe: Biskoppen har hidtil været meget 
venligt og bakket op om processen.   
FAR og Provsten anbefaler at vi skal kommunikere 
mundtligt, det negligerer Thomas ved at forslå at 
dagsorden til MR-møder, skal sendes ud på mail 
14 dage før møderne til skriftlig kommentering, 
hvilket jo er stik imod rådet om mundtlig 
kommunikation. 
Thomas har på intet tidspunkt under mit 
formandskab ville kommunikere med mig.  Jeg vil 
gerne kommunikationen med Thomas og vil gerne 
støtte op om ham som præst.  
På mødet med Jesper Strange den 9/4 udtalte 
Thomas direkte at han ikke vil kommunikationen 
med Anne Grethe. 
Anne Grethe mener hun har gjort hvad hun kunne 
for det gode arbejdsmiljø i kirken. Der er god tone 
og ro på menighedsrådsmøderne.  
Dennis: Anne Grethe fremfører at hun har fortrudt 
den enighed hun har udtalt på mødet med 
Biskoppen den 18/3.  
Anne Grethe: Årsagen er hændelser som er sket 
efter denne dato. Hændelserne der refereres til, 
er mødet den 9/4 og hændelsen den 25/4. 
Dennis: Er enige i at orienteringsmødet er et 
demokratisk møde, men at Ellens 4 lange indlæg 
ikke opfattes som demokratiske indlæg, men 
uværdig adfærd, idet de var personlige angreb på 
mig og dels Marianne og Nicolai. 



 

 

Anne Grethe: det var angreb på funktionerne, ikke 
på personerne. Da der ikke er nogen der sidder i 
MR som privatpersoner. Se punkt 5  
Bente: Stemningen på mødet var ikke rar, 
indlæggene havde karakter af overfusning. 
Anne Grethe: Jeg mener det hele foregik i god ro 
og orden. 
Kirsten Steen Hansen: Ro og orden i forhold til 
mødet i 2023, altså uden råben. 
Anne Grethe besvarer henvendelsen fra 
Biskoppen.   
Dennis Protokollen fra Mødet bedes sendt med til 
Biskoppen. 

5 Drøftelse af skrivelse fra daværende 
formand Dennis Rasmussen til Biskoppen, 
sendt ad tjenestevejen den 05-05-2022.  

Dennis Ønsker Punktet Lukket, Ønsker afstemning 
at punktet lukkes. 
Formanden nægter at give Dennis dispensation til 
at få lukket punktet og foretage en afstemning 
omkring reglen på grund af sagens beskaffenhed 
med personfølsomt indhold. 
Tine har dyb forundring over at Dennis Rasmussen 
ikke kender reglerne for godkendelse af 
dagsorden, Da han er tidligere formand.  
Dennis: Efter konsultation med Provsten, beder 
jeg Anne Grethe henvende sig til Biskoppen via 
tjenestevejen. Som konsekvens her af ønsker 
Dennis ikke at udtale sig nærmere. 
Anne Grethe: Jeg mener at Dennis’ udtalelser er 
injurier. 
Tine: Hvorfor skrive en klage som vi ikke får lov at 
udtale os om?   Jeg protesterer imod de 
beskyldninger om injurier og bagvaskelse, som der 
er i brevet. 
Anne Grethe: Er dette godt samarbejde i MR? Det 
negative samarbejde er påbegyndt i 2022. 
Sættes på som Lukket punkt til næste møde. 

6 Budget 2025  Selve Budget 2025 kommer senere, skal først 
besluttes inden udgangen af funktionsperioden. 

6.1 Ansøgning til omprioriteringspuljen - 
minimaster del 2 - bilag eftersendes eller 
uddeles på mødet V/ Dennis Rasmussen 

Ansøgning Godkendt, sendes ud med protokollen 

6.2 Ansøgning til omprioriteringspuljen – 
Forsættelse af Sangarrangementer for 
ensomme ældre - bilag eftersendes eller 
uddeles på mødet V/ formanden 

Ansøgning Godkendt, sendes ud med protokollen. 



 

 

7 Tavshedspligt i forbindelse med det af 
Anne Grethe anmeldte overfald 
V/ Dennis Rasmussen 

Frafalder – punktet udgår. 

8 Fra sidste møde - Nyt logo v/Marianne Afventer. 
Anne Grethe kontakter Joseph vedr. 
hjemmesiden. 

9 Ansøgning fra FDF på 25.000 kr. til arbejdet 
med Børn 

Forslag er at bevillige 12.500,00 nu og resten kan 
bevilges senere på året.   
De opfodringer vi talte om gives videre, med 
tilskuddet.  

10 Ansættelse af Kordegn Samarbejdsaftalen forlænges til udgangen af året.  
Optimalt skal vi ansætte en pr. 01-12-2024, så der 
er tid til overlevering og oplæring. 
Der arbejdes videre på forslag til stillings 
funktioner og timetal fordeling, samt opslag til 
ekstra ordinært møde. 

11 Orientering  

11,1 Nyt fra og spørgsmål til formand En henvendelse fra en borger vedr. lån af lokaler 
til meditation, den kommer med til næste møde. 
 

11,2 Nyt fra og spørgsmål til kontaktperson Ikke noget.  

11,2.
a 

Manglende arbejdsplaner for Maj og Juni 
til MR, samt manglende arbejdsplaner for 
juni til medarbejderne.   

Der er stadig ikke modtaget planer for juni eller 
juli.  Medarbejderne møder ind som de plejer.   
Der holdes kalendermøder uden kontaktpersonen. 
Bolette kontakter kontaktpersonen for 
udfærdigelse. 

11,3 Nyt fra og spørgsmål til kasserer Henvendelse fra kirketjener vedr. arbejdstøj.   
Opgaven ligger hos kontaktpersonen, der skal 
laves et Bi regnskab vedr. arbejdstøj som skal 
følge regnskabsåret. 
 
Lønstigningerne fra 01-04-2024 vil kunne mærkes, 
men problemet burde ikke blive så stort hos os. 

11,4 Nyt fra og spørgsmål til Kirkeværge Der er kommet nyt håndtag på døren mellem 
boligen og sakristiet.    
Døren ud til Jemtelandsgade er der blevet kigget 
på i denne uge. 
Trappen til præstekontoret. Den er nu så dårlig at 
det er vurderet at den ikke må bruges, der er søg 
provstiet om midler til at få udbedret skaden.  



 

 

11,5 Nyt fra og spørgsmål til Præsten Ikke noget. 

11,6 Nyt fra og spørgsmål til 
Medarbejderrepræsentant  

Ikke noget. 

11,7 Nyt fra og spørgsmål til Kirke og 
Musikudvalg 
 

Der er aftalt 2 koncerter i efteråret, lige nu. 
Datoer kan ses på hjemmesiden. 
Der er også aftalt en koncert Juli. 

11,8 Nyt fra og spørgsmål til Foredrag, koncert 
og film-udvalg 

Simon er ved at ligge plan for Kirkebio. 

11,9 Nyt fra og spørgsmål til 
Torsdagsmødeudvalg 

Der bliver ikke torsdagsmøde i præstehaven. 
Mødet bliver holdt på kirkens plæne. 

11,10 Nyt fra og spørgsmål til Kunstudvalg Ikke noget. 

12 Næste MR møder torsdag 22. august 2024 
kl. 18.00 

Lukket punkt vedr. kordegn dækning om 
søndagen på næste møde  
Ekstraordinært møde 13-08-2024 kl. 18 omkring 
stillingsopslag. 

13 Evt.  

 




